
L . sejm. 999/1882.

Protokół
20. posiedzenia 5. sesyi, IV. peryodu Sejmu galicyjskiego 

z dnia 7 października 1882.

Początek o godz. 11. minut 45 przed południem.
Przewodniczący: Marszałek krajowy Dr. Mikołaj Zyblilicwicz.
Sekretarze posłow ie: Jasiński Józef, Czaykowsl i Alfons, Stadnicki Jan.
Obecnych posłów 125.
Ze strony c. k. Rządu: Wiceprezydent c. k. Namiestnictwa Filip Zaleski.
Marszałek otwiera posiedzenie i oznajmia, że protokół z 17. posiedzenia uznaje za przyjęty 

gdyż żadnych przeciw niemu nie poczyniono zarzutów, a protokół 19. posiedzenia jest w kance- 
laryi sejmowej do przejrzenia złożony.

Sekretarz p. Jasiński Józef odczytuje treść petycyj wniesionych do Wysokiego Sejmn po
dzień 7. października 1882, a przydzielonych następującym komisyom: petycyjnej N*-. 615, 622,
629; administracyjnej Nr. 616, 627; kolejowej Nr. 617; kultury krajowej Nr. 618; budżetowej 
Nr. 619, 621, 623 do 626, 634, 635; drogowej Nr. 620; prawniczej Nr. 628; podatkowej 
Nr. 630 do 633.

Przystąpiono do porządku dziennego.
Pierwszym punktem  jest pierwsze czytanie sprawozdanie Wydziału krajowego w przedmiocie 

bezpłatnego ustąpienia gruntów pod budowę zakładu dla anatomii patologicznej w Krakowie.
Sprawozdawca p. Hoszard uwolniony od czytania sprawozdania, odczytuje następujący wnio 

sek Wydziału krajowego:
Wysoki Sejm raczy uchwalić:

„Upoważnia się Wydział krajowy do bezpłatnego odstąpienia z gruntu szpitala św. Łazarza 
w Krakowie odpowiedniego kaw ałka pod budowę zakładu dla anatomii patologicznej, i do prze
prowadzenia potrzebnych w tej mierze, rokowań z c. k. Rządem.“

Co do formalnego traktowania wnosi sprawozdawca, ażeby sprawozdanie to przekazane zo
stało komisyi administracyjnej.

Izba uchwala wniosek przekazania sprawozdania komisyi administracyjnej.
Następuje sprawozdanie komisyi budżetowej o preliminarzu na rok 1883 folwarku w Du- 

blanach.
Sprawozdawca p. Scipio odczytuje to sprawozdanie z następującym wnioskiem komisyi :
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W ysoki Sejm raczy uchwalić preliminarz wydatków i dochodów folwarku w Dublanach 
na rok 1883 jak  następuje :

Preliminarz na r. 1883 folwarku w Dublanach.
'W y  cl si t k  i:

Rubr. I. W ydali i na fiosp<vlvrstwo.
Poz. 1. Place i z a s ł u g i   1.200 zł.

2. Najem robotnika . . . . . . .  2.400 „
3. Dokupno n a s i e n i a  150 „
4. „ nawozów dopełniających . . . .  200 „
5. „ karmy, owsa, grysu i makuchów . . 1.200 „
6. Zastąpienie zużytych koni i uprzęży . . 250 „
7 Utrzymanie b u d y n k ó w   150 „
8, Utrzymanie i naprawa maszyn, kucie koni (nadz. 400) 700 ,,
9. Utrzymanie rowuw i dróg . . . . 50 „

10. Zabezpieczenie od pożaru, gradu i zarazy . 400 „
11. Kuchnia f o l w a r c z n a .............................................. 150 „
12. K o szu  k a n c e l a r y j n e ................................................25 „
13. Światło i smarowidło   45 „
14. Kultura l a s u ....................................................................50 „

Rubr. II. 15. Torfiartiia . . . . . . . .  200 „
Rubr. UL Podatki i opłaty.

Poz 16. Podatek g ru n to w y .....................................................  675 ,,
17. „ dochodowy z młyna i propinacyi . . 45 „
18. Należytość od przeniesienia własności (NadzwO . 215 „

Rubr. IV. Spłata kapitałów i odsetków dłużnych.
Poz. 19. «) Tow. kredyt, z ie m sk ie m u .................................  525 „

5) ,. ,, „ . . . . .  300 „
<■) » » ■>   695 »

20. Renta c. k. galic. Towarzystwu gospodarskiemu . 1.600 „
Rubr. V. 21. Rozmaite, nieprzewidziane. . ■ ■ . . 50 ,,

O o c h o d y:

Rubr. I. Pochody z gospodarstwa.
Poz. 1. a) Ze sprzedaży ziemiopłodów 

h) Za owies i siano dla szkół
2. Z wynajętych ról, łąk i pastwisk .
3. a) Za płody zw ierzęce: mleko

przychówek
braki

l) Nierogacizna . . . .
c) Owce . . . .  . .
d) Ryczałt od szkół rolniczych

4.500 zł.
500
800 V

2.800 Ił
500 17
400 77
100 ?»

40 77
1.000 >)
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50 zł.
200 V

340 J ł

20 1 }

50 77

Rubr. I. Poz. 4. Z l a s u ......................................................................
Rubr. II. 5. Z  t o r f m r n i .......................................................................
Rubr. III. Dochody s propinacyi i  młyna.

6. Z p ro p in a c y i .............................................................
7. Z m ły n a ......................................................................

Rubryka IV. Rozmaito nieprzewidziane . . . . . .

D o c h o d y ..................................................  11.300 zł.
W y d a t k i   11.275 „

Nadw yżka . 25 zł.

W rozprawie ogólnej p. Antoniewicz czyni w niosek:
W ysoki kSejm raczy uchwalić następujące rezolncye:

1. Wzywa się Wydział krajowy, by wyjednał u Towarzystwa gospodarczego zrzeczenie się 
pretensyi w tytnle wydatków pod Rubr. IV. poz. 20 wyrażonej.

2. W zywa się Wydział krajowy, by starał się uzyskać od tegoż Towarzystwa znaczniejszych 
zasiłków na rzecz szkoły D ublańskiej; a

3. zarazem przedsięwziął odpowiednie kroki, by snbweneya z fnndnszu państwowego była 
znaczniejszą

4. Wzywa się Wydział krajowy, by na następującej sessyi sejmowej przedłożył projekt, 
którym by nmożliwiono także właścicielom mniejszych majątków korzystać z dobrodziejstw szkoły 
dnblańskiej.

Izba popiera wniosek p. Antoniewicza.
P. Jedrzejowicz zgłasza poprawkę do Rnbr. I. poz. 8.
Pp przemówienin pp Wereszczyńskiego, Grossa, Antoniewicza i Sprawozdawcy przystąpiono 

do rozprawy szczegółowej, a Izba uchwala Rubr. I. poz. 1. wydatków bez dysknsyi.
Po przemówieniu p. Grossa uchwala Izba pozycyę 2 do 7 inclnsive bez dyskusyi.
Do poz. 8 Marszałek odczytuje poprawkę p. Jędrzejowicza następującej treści:

Wysoki Sejm raczy nchwalić:
„Rnbr. I. wydatków pozycya 8. brzmieć m a: nUtrzjnnanie i naprawa maszyn, kucie koni

(Nadzw. 900 zł.), z przeznaczeniem na zakupno nowej młocarni i wystawienie kuźni 1.200 zł.“
Po przemówieniu p. Michałowskiego Józefa przyjmuje sprawozdawca imieniem kom isji po

prawkę p. Jędrzejowicza zatem jest tylko jeden wniosek, aby pozycjm ta wynosiła 1.200 zł.
Izba nchwala ten wniosek i przyjmuje poz 8 Rnbr. I. wydatków w wysokości 1 200 zł.
Następnie uchwala Izba pozycye 9 do 14 inclusive bez dyskusyi. Izba nchwala dalej bez 

dyskusyi Rubr. II (poz 15', Rubr. III. (pozycyc 16 do 18), Rubr IV. (poz. 19. a), h), c). i 20).
Po przyjęcin poz. 20 Rubr. IV. wydatków poddaje Marszałek pod głosowanie rezolucyę p.

Antoniewicza, która opiew a:
„1. Wzywa się Wydział krajowy, by wyjednał u Towarzystwa gospodarczego zrzeczenie się 

pretensyi w tytule wydatków pod Rubr. IV. poz. 20. wyrażonej.
Izba odrzuca tę rezolucyę, poczem nchwala bez dyskusyi Rubr. V. (poz. 21) wydatków, dalej 

dochodów Rnbr. I. (pozycye 1— 4), Rnbr. II., Rnbr. III. i Rubr. IV. według wniosków komisyi 
a  nchwaliwszy przystąpić do trzeciego czytania bez czytania, uchwala preliminarz folwarkn Du- 
blańskiego na rok 1883 w trzeciem czytaniu.

Marszałek ośw:adcza, że dalszych rezolncyj w wniosku p. Antoniewicza zawartych nie pod
daje pod głosowanie, ponieważ nie zostają w związku z preliminarzem powyżej nchwalonym, 
przeto, według regulaminu, tylko jako samoistne wnioski mogą być traktowene.

Na to oświadcza wnioskodawca, iż prosi o traktowanie tych wniosków jako samoistnych.
Następuje sprawozdanie komisyi petycyjnej o petycyi Towarzystwa Harmonii we Lwowie 

o snbwencyonowanie szkoły muzycznej tegoż Towarzystwa.
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Sprawozdawca poseł Pławicki odczytuje to sprawozdanie z następującym wnioskiem 
kom isyi:

Wysoki Sejm raczy uchw alić:
„Udziela się szkole muzycznej Towarzystwa »Harmonia« we Lwowie, na zakupienie in

strumentów jednorazowa subwencya w kwocie pięciuset zł. za pokwitowaniem zarządu wypłacić 
się m ająca.“

(Zastępca M arszałka ks. Biskup Stupnieki obejmuje pzewodniczenie.)
i ’, ks. Krasicki wnosi przejście do porządku dziennego nad wnioskiem komisyi petycyjnej.
Po przemówieniu pp. Krukowieckiego, Gołejewskiego, Goldmanna, Wolańskiego W ładysława 

i sprawozdawcy, odrzuca Izba wniosek p. ks. Krasickiego, a uchwala wniosek komisyi.
Przystąpiono z kolei do sprawozdania komisyi petycyjnej o petycyi galic. Towarzystwa 

pszczelnkzo-ogioduiczego o udzielenie subwencyi jednorazowej w kwocie 400 zł.
Sprawozdawca poseł Pławicki odczytuje to sprawozdanie z następującym wnioskiem 

kom isy i:
Wysoki Sejm raczy uchw alić:

„Udziela się c. k. galic. Towarzystwu pszczelniczo-ogrodniczemu za pokwitowaniem Pre
zesa lub zastępcy suma 300 zł. jako jednorazową subwencyę z funduszu krajow ego.“

Poseł Korytowski czyni poprawkę, ażeby udzielić Towarzystwu pszczelniczo-ogrodniczemu 
400 zł. zapomogi.

Po przemówieniu p. Krukowieckiego i sprawozdawcy, który przyjmuje poprawkę p. Kory- 
owskiego imieniem komisyi, uchwala Izba wniosek p. Korytowskiego, pzez komisyę przyjęty.

Nastęyuje sprawozdanie komisyi edukacyjnej o petycyi Dyonizego Dub rzeczywistego kie
rownika IV-klasowej II. męskiej szkoły a tymczasowego kierownika Yl-klasowej żeńskiej w Dro
hobyczu o przyznanie dodatku pięcioletniego za czas od 10. marca 1875 do dnia 10. marca 1880.

Sprawozdawca poseł Dzieduszycki Wojciech odczytuje to sprawozdanie z następującym  
wnioskiem kom isyi:

W ysoki Sejm raczy uchw alić:
»Dyonizy Dub, rzeczywisty kierownik IV-klasowej II. męzkiej szkoły w Drohobyczu, a tym 

czasowy kierownik VI-klasowej żeńskiej szkoły tamże, otrzyma pięcioletni dodatek za czas od
10. marca 1875 do 10. marca 1880.«

Izba uchwala ten wniosek bez rozpraw.
Przystąpiono do sprawozdania komisyi edukacyjnej o petycyi Rady szkolnej miejscowej na 

Zwierzyńcu pod Krakowem o przeniesienie gminy Półwsie do drugiej klasy pod względem płac 
nauczycielskich a ewentualnie o polepszenie bytu nauczycieli szkoły w Półwsiu Zwierzynieckiem.

Sprawozdawca p. Dzieduszycki Wojciech odczytuje to sprawozdanie z następującym wnio
skiem komisyi:

Wysoki Sejm raczy uchw alić:
„Płace nauczycieli ludowych w Półwsiu Zwierzynieckiem będą zrównane z płacami nauczy

cieli w gminach należących do drugiej k lasy“.
Izba uchwala ten wniosek komisyi bez rozpraw.
Następuje sprawozdanie komisyi petycyjnej o petycyi dyetaryuszów oddziału rachunkowego 

przy Wydziale krajowym Stefana Russockiego, Władysława Koczorowskiego, Kazimierza Skwir- 
czyńskiego, Michała Zawadzkiego, Karola Jelonka, W ładysława Marcinkowskiego, Henryka Strnada 
i Karola Daukszy o udzielenie veniarn aetatis celem starania się o posady urzędników rachun
kowych.

Sprawozdawca poseł Lenartowicz odczytuje to sprawozdanie z uastępującym wnioskiem 
kom isy i:
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Wysoki Sejm raczy uchwalić:
„1. Udziela się veniam aetatis : 
a) Stefanowi Russockiemu; 
b: Władysławowi Koczorowskiemu; 
r) Michałowi Zaw adzkiem u; 
i/j Karolowi Jelonkowi;
' ) Władysławowi M arcinkowskiemu;
/ )  Henrykowi Strnad.
2. Nad petycyą Kazimierza Skwirezyńskiego i Kornela Daukszy o darowanie przekroczonego 

wieku przechodzi się do porządku dziennego. “
Izba uchwala ten wniosek bez rozpraw.
Następuje sprawozdanie komisyi petycyjnej o petycyi Eugeniusza Engla i Wincentego Brzy

skiego dyetaryuszów w oddziale rachunkowym przy Wydziale krajowym o uwolnienie ich od obo
wiązku przedłożenia dowodów na ukończenie studyów.

Sprawozdawca p. Lenartowicz odczytuje to sprawozdanie z następującym wnioskiem komisyi: 
W ysoki Sejm raczy uchwalić:

Eugeniuszowi Engłowi i Wincentemu Brzyskiemu przyznaje się uwolnienie od przedłożenia 
dowodu ukończenia szkół, wymaganych ustanową służby krajowej do ubiegania się o posady urzę
dników rachunkowych.

Po przemówieniu pp. Krukowieckiego, ks. Sawy, Pietruskiego, Krukowieckiego, Golejew- 
skicgo i sprawozdawcy, przyjmuje Izba wniosek komisyi.

Następuje sprawozdanie komisyi petycyjnej o petycyi Henryka Młyńskiego byłego właści
ciela dóbr i Sekretarza Rady powiatowej w Rohatynie o wyjednanie mu posady przy Wydziale 
krajowym jego uzdolnieniu odpowiedniej.

Sprawozdawca p. Lenartowicz odczytuje to sprawozdanie z następującem wnioskiem komisyi: 
Wysoki Sejm raczy uchwalić:

„Nad petycyę Henryka Młyńskiego o wyjednanie mu posady przy Wydziale krajowym prze
chodzi się do porządku dziennego.*

Izba uchwala ten wniosek bez dyskusyi.
Następuje sprawozdanie komisyi edukacyjnej o petycyi gminy miasta Nowego Targu o za

prowadzenie tamże niższego gimnazyum.
Sprawozdawca poseł Romanowicz odczytuje to sprawozdanie z następującym wnioskiem 

kom isyi:
Wysoki Sejm raczy uchwalić:

»Sejm wzywa Rząd, aby korzystając z ofiarności gminy Nowego Targu i ludności tam tej
szego powiatu utworzył w Nowym Targu niższe gimnazyum państwowe.«

P. Pławie ki wnosi następującą popraw kę:
Wyski Sejm raczy uchw alić:

»Sejm wzywa Rząd, aby korzystając z tak  cennego materyału. jakim jest oddawna niezwy
kłe zamiłowanie ludności podtatrzańskiej do nauki, tudzież z ofiarności całego powiatu Nowo- 
targskiego utworzył wkrótce w Nowym Targu niższe gimnazyum państwowe.“

Po przemówieniu sprawozoawcy cofa p. Pławicki swoją poprawkę, a wnosi natomiast do
datek do wniosku komisyi, ażeby po słowie „utworzył" dodać słowo „wkrótce".

Izba uchwala wniosek komisyi, a następnie dodatek p. Pławickiego.
Następuje sprawozdanie komisyi edukacyjnej o petycyi L. 82 Towarzystwa oświaty ludowej 

w Nowym Targu o przyspieszenie organizacyi szkół ludowych w powiecie Nowotarskim.
Sprawozdawca poseł Romanowicz odczytuje to sprawozdanie z następującym wnioskiem 

kom isyi:



Wysoki Sejm raczy ucw alić:
„Petycye L. 82 Towarzystwa oświaty ludowej w Nowym Targu odstępuje się Radzie szkol

nej krajowej do uwzględnienia przy dalszej organizacyi szkół ludowych w myślenickim okręgu 
szkolnym1'.

P. Pławicki wnosi do wniosku komisyi następującej treści poprawkę:
Wysoki Sejm raczy uchwalić:

, Odstępuje się Radzie szkolnej krajowej, z powodu że dotychczas tak mało pod względem 
organizacyi szkolnictwa ludowego w powiecie Nowotarskim poczyniono, do najspieszniejszego 
uwzględnienia, a to zaraz przy dalszej organizacyi szkół tych, w Myślenieckim okręgu szkolnym.

Izba nie popiera poprawki p. Pławickiego, a uchwala wniosek komisyi.
(M arszałek obejmuje przewodniczenie.)
Następuje sprawozdanie komisyi edukacyjnej o petycyi L. 66 nauczycielek tymczasowych 

szkoły wydziałowej żeńskiej w Krakowie o stabilizowanie icb na nowych posadach a ewentualnie 
o podniesienie płacy.

Sprawozdawca p. Romanowicz odczytuje to sprawozdanie z następującym wnioskiem komisyi :

Wysoki Sejm raczy uchwalić:
1. Petycyę L. 66. nauczycielek szkoły Wydziałowej żeńskiej w Krakowie odstępuje się 

Radzie szkolnej krajowej do możliwego uwzględnienia.
2. Sejm wzywa Radę szkolną krajową aby starała się zapobiedz szkodliwemu dla zdrowia, 

nauki i karności przepełnianiu pojedyńczych szkół, w sposób jednak, któryby nie uczynił uszczerbku 
w ogólnej frekwencyi do szkół.

P. Spławiński wnosi, ażeby z wniosku komisyi opuścić słowo „możliwego11.
Po przemówieniu sprawozdawcy odrzuca Izba wniosek p. Spławińskiego a uchwala punkt 

1. i 2, według wniosku komisyi.
Marszałek oznajmia, iż pan Matejko oświadczył, że ofiaruje obraz swój »Hołd p rusk i« do 

ozdobienia jednej z sal nowo odrestaurować się mającego zamku na Wawelu.
P. Grocholski wnosi:
„Wysoki Sejm raczy upoważnić p. Marszałka, by w imieniu Sejmu złożył podziękowanie 

m istrzow i1.
Sekretarz p. Jasiński Józef odczytuje naglący wniosek p. Ludwika Wodzickiego o udzie

lenie 3.000 zł. dla mieszkańców południowych krajów monarchii dotkniętych klęskami elemen • 
tarnemi.

Izba wniosek ten popiera.
Poseł Wodzicki Ludwik uzasadnia nagłość wniosku, a Izba uchwala nagłość.
Poseł Wodzicki Ludwik uzasadnia swój wniosek następującej treści:

W ysoki Sejm raczy uchwalić :
„Sejm przeznacza kwotę 3.000 zł. celem niesienia pomocy ludności powodzią dotkniętej 

w południowych krajach monarchii."
Izba uchwala wniosek ten bez dyskusyi.
Marszałek zamyka posiedzenie i zapowiada następne na poniedziałek 9. października na 

godzinę 11. przed południem z następującym porządkiem dziennym:
Porządek dzienny 21. posiedzenia 5. sesyi, IV. peryodu Sejmu galicyjskiego, które się od

będzie w Poniedziałek dnia 9. października 1882 o godzinie 11. przed południem.
1. Pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego w przedmiocie przyznania inżynierowi-

górnikowi przy Wydziale krajowym praw przyznanych inżynierom i konduktorom dróg k ra 
jowych. — Sprawozdawca p. Wereszczyński.

2. Pierwsze czytanie wniosku posła Czerkawskiego w przedmiocie zmiany państwowych ustaw 
szkolnych.



3. Sprawozdanie komisyi kolejowej o wniosku p. Polanowskiego w przedmiocie budowy kolei 
Lwów-Źółkiew-Rawa. — Sprawozdawca p. Polanowski.

4. Sprawozdanie komisyi kolejowej o wniosku posła Maxa w przedmiocie budowy kolei wicy- 
nalnej od Tarnopola do Kopyczyniec. — Sprawozdawca p. Max

5. Sprawozdanie komisyi kolejowej nad wnioskiem posła Chełmeckiego w przedmiocie przenie
sienia zarządów kolejowych do kraju i zaprowadzenia w tychże języka polskiego jako urzę
dowego. — Sprawozdawc p. Hausner

6. Sprawozdanie komisyi budżetowej o sprawozdaniu Wydziału krajowego w przedmiocie umie
szczenia bursy dla uczniów c. k. Seminaryum nauczycielskiego we Lwowie. — Sprawozdawca 
p. Romanowicz.

7 Sprawozdanie komisyi administracyjnej w przedmiocie sprzedaży soli. — Sprawozdawca p. 
Bartmański.

S p r a w o z d a n i e  o p e t y c y a c h ,  a m i a n o w i c i e :
1. Stanisław Zarański, o wskrzeszenie Towarzystwa dla książek elementarnych. — Sprawo

zdawca poseł Romanowicz.
2 Gmina Tuchla, o zapomogę dla poszkodawanych wylewami rzeki Opór i o regulacyę tej 

rz e k i; zaś gminy Dobromil i Huczko o subwencye na budowle wodne.
3. Właściciele sianożęci „Staw Połtewski“ w Glinianach o regulacyę rzeki Połtew. — Sprawo

zdawca p. Merunowicz.
4. Towarzystwo gorzelników o urządzenie praktycznej szkoły gorzelnictwa.
4. Joachim Baron Rość o subwencyę na urządzenie praktycznego kursu gorzelnictwa. — Spra

wozdawca poseł Gross.
6. Rada gminna miasta Biecz o utworzenie nuwego Sądu powiatowego tamże. —■ Sprawozdawca 

poseł Jasiński Józef.
7. Gminy powiatu Myślenickiego o uchylenie nadużyć przy rybołówstwie na rzece Skawie, — 

Sprawozdawca p. Sanguszko.
8. Gmina Rozwadów o pożyczkę 20.000 zł. na odbudowanie spalonych domów. — Sprawo

zdawca p. Zucker.
9. Gminy Kozłów, Dmócbawice i Pokropiwna o wyłączenie z okręgu Starostwa w Brzeżanach 

i Sądu powiatowego w Kozowie a przyłączenie do okręgu, Starostwa i Sądu Tarnopolskiego. 
— Sprawozdawca p. Bartmański.

10. Połączone administracyjnie gminy Tywonia i Szczytna o rozłączenie.— Sprawozdawca poseł 
Czaykowski Jan.

11. Stanisław Vogel kierujący nauczyciel w Janowie o policzenie mu lat służby i dodatek pię 
cioletni. — Sprawozdawca p. Zborowski. * *
Koniec posiedzenia o godzinie 2. po południu.

We Lwowie dnia 7. października 1882.

Marszał ek  k r a jowy :

Zy b l i k i e  wi c z .  w. r.

Sekr e t ar z e :

Czaykowski Alfons w. r. 

Jasiński Józef w. r.



S p i s  pe t y  cyj
wniesionych do Sejmu po dzień 7. października 1882  roku.

615. Szczepan Bodak, nauczyciel przez p. Sawczyńskiego o zaliczkę na płacę.
616. Gmina Złoczów przez p. Wesołowskiego o pożyczkę na budowę koszar.
617. Gmina miasta Lwowa przez p. Romanowicza w sprawie budowy kolei Lwów-Żółkiew-Rawa.
618. W ydział pow. Horodenka przez p. Polanowskiego o założenie szkoły rolniczej w Horodence.
619. Gminy miasto Waręż i wieś Waręż przez p Palanowskiego o zapomogę, względnie o bez

procentową pożyczkę na budowę szkoły.
620. Gmina Zarzecze przez p. Mandyczewskiego o uznanie drogi Delatyn - Zarzecze-Jabłonów za 

krajową i o budowę mostu na Prucie.
621. Zgromadzenie Sióstr miłosierdzia w Krakowie przez p. Tarnowskiego o wsparcie.
622. Marya Chrzanowska nauczycielka przez p. Szczęsnego Koziebrodzkiego o zapomogę.
623. Wydział Towarzystwa imienia Michała Kaczkowskiego we Lwowie przez p. Dobrzańskiego 

o subwencyę.
624. Zarząd Towarzystwa oświaty ludowej dla miasta Lwowa i okolicy przez p. Merunowicza 

o zasiłek.
625. Antoni Goligorski przez p. Merunowicza o zapomogę celem kształcenia się w rzeźbiarstwie.
626. Leonarda Hommermiiller przełożona zgromadzenia pp. Benedyktynek w Przemyślu przez p. 

W aygarta o pożyczkę na rozszerzenie budynku szkolnego.
627. Gmina Tarnowa przez p. Zatorskiego o wydzielenie jej z powiatu Źywickiego a przydzie

lenie do Wadowickiego.
628. Wojciech Augustynowicz rolnik przez posła Tyszkiewicza o opiekę przeciw Bankowi wło

ściańskiemu.
629. Ks. Jakób Nowakowski przez p Buchwalda o zwolnienie od podatku nałożonego za utrzy

mywanie czytelni w Kamionce strumiłowej.
630. W ydział pow. Myślenice przez p. Merunowicza w przedmiocie nowych n^rm egzekucyjnych.
631. Gmina Wiśnicz stary przez p. W ładysława Wolańskiego w przedmiocie mylnego wymiaru 

podatku gruntowego.
632. Gmina Puźnłki przez p. W ładysława Wolańskiego jak  wyżej.
633. Gmina Barysz, jak  wyżej.
634. Prowincyał zakonu 0 0 .  Franciszkanów w Krośnie przez p. Starowieyskiego o subwencyę na

restauracyę kościoła krośnieńskiego i pomników narodowych w uiem się znajdujących.
635. Karolina Andaahasy przez p. Fruchtmana o zapomogę.

Z Druka r i i i  Ludowej  we Lwowie.


